

الكَاكِمْ الْعَرَبِيَةِ للعُلُومُ وَالتَّكُونُ وَالتَّكُونُ وَالتَّكُونُ وَكُيْ إِوَالنَّتِ لَالْبَجِبُ مِنْ

Arab Academy for Science, Technology & Maritime Transport

The new CMT programs require **126 credit hours** distributed over 3-years only, with 6 semesters, (and **138 credit hours** with a **minor**), distributed as follows:

| First Semester: 19 hours | Second Semester: 22 hours | | Third Semester: 21 hours | Fourth Semester: 21 hours | | Fifth Semester: 21 hours | Sixth Semester: 22 hours |

All students admitted to CMT will register for 19 credit hours in the first semester.

- After the results of the first semester are released:
 - o students with a **GPA of 2.4 or higher** are eligible to continue in the new study plan track (distributed over 3 academic years).
 - o students with a GPA below **2.4**, will only be allowed to register for **19 credit hours** in the second semester.
- After the results of the second semester are released:
 - o students with a **GPA of 2.6 or higher** will be eligible to continue in the new study plan track (distributed over 3 academic years).
 - o students with a GPA below **2.6**, they will only be allowed to register for **19 credit hours** in the semester.
 - o students with a PA below **2.00** will only be allowed to register for **12 credit hours** in the semester
- Students are also allowed (optional) to register for courses during the summer semester with the following options:
 - **Up to 9 credit hours (3 courses)** if re-registering courses previously withdrawn, failed, or requiring grade improvement.
 - Up to 6 credit hours (2 courses) if registering for new courses.
 - A **combination** of re-registered and new courses is also permitted, within the maximum allowed hours.

المسار المعتمد لبرامج كلية الادارة سيكون 126 ساعة موزعة على ثلاثة أعوام فقط بواقع 6 فصول دراسية بتخصص رئيس فقط و 138 ساعة بتخصص فرعى موزعة كالتالي:

|الترم الأول 19 ساعة | الترم الثاني 22 ساعة |

|الترم الثالث 21 ساعة | الترم الرابع 21 ساعة |

| الترم الخامس 21 ساعة | الترم السادس 22 ساعة |

جميع الطلبة المقبولين إلى كلية الإدارة والتكنولوجيا ستكون ساعات تسجيلهم في الترم الأول بواقع 19 ساعة.

بعد ظهور نتيجة الفصل الدراسي الأول:

- يحق للطلبة الحاصلين على معدل تراكمي 2.4 فأعلى الاستمرار في مسار الخطة الدراسية (موزعة على 3 أعوام دراسية)،
- في حالة حصول الطالب على معدل تراكمي أقل من 2.4 للطالب حق تسجيل 19 ساعة دراسية فقط في الفصل الدراسي الثاني.

بعد ظهور نتيجة الفصل الدراسي الثاني:

- يحق للطلبة الذين حصلوا على معدل تراكمي 2.6 فأعلى الاستمرار في مسار الخطة الدراسية (موزعة على 3 أعوام دراسية)،
 - في حالة حصول الطالب على معدل تراكمي أقل من 2.6 فيسمح لهم بتسجيل 19 ساعة دراسية فقط في الفصل.
 - الطلبة الذين حصلوا على معدل تراكمي أقل من 2.00 يسمح لهم بتسجيل 12 ساعة دراسية فقط في القصل الدراسي

يُسمح للطلاب (اختياريًا) بتسجيل المقررات خلال الفصل الصيفي وفقًا للخيارات التالية:

- حتى 9 ساعات معتمدة (3 مقررات) إذا كانوا يعيدون تسجيل مقررات سبق سحبها، الرسوب فيها، أو لتحسين درجاتهم.
 - حتى 6 ساعات معتمدة (مقررين) إذا كانوا يسجلون مقررات جديدة.
 - يُسمح أيضًا بمزج بين المقررات المعاد تسجيلها والمقررات الجديدة ضمن الحد الأقصى المسموح به من الساعات.